

114 學年度英語簡報比賽 簡章

- 一、活動宗旨：為落實雙語教育（EMI）政策，提供學生口說實踐平台，並透過各國文化交流，強化本院之國際化氛圍，特舉辦英語簡報比賽。
- 二、主辦單位：國際與社會科學學院
- 三、參賽對象：本院全體在學學生（含本國籍與外籍之大學部、碩士班（含在職專班）、博士班）。
- 四、比賽題目：「我的跨文化體驗（My Intercultural Experience）」；內容可涵蓋社會議題、藝術、節慶或當代文化觀察及體驗等。
- 五、比賽流程
分為初選（針對提交的作品進行評選）及決選（針對提交作品及現場口頭報告、Q&A 表現進行評選）兩階段；各階段均將由專業評審評選。

六、活動時程

1. 投稿時間及方式：即日起至 115 年 4 月 10（五）日止，請於 **Google 表單**（<https://forms.gle/Hsg97SpSr18bCWM86>）填寫報名資料，並上傳簡報檔（檔名：系所_年級_姓名）。
2. 初選結果公告：2026 年 4 月 22 日（三）；公告於國際與社會學學院官方網頁（<https://www.ciiss.ntnu.edu.tw/>）。
3. 決選日：2026 年 5 月 7 日（四）（地點：和平校區 I 正樸大樓 5F 國際與社會科學學院會議室(CISS502)）。

七、優選獎勵

由專業評審分大學部及碩士班（含在職專班）、博士班參賽者進行評選，獎勵如下：

國社院學士班

第一名：獎金 NT\$ 8,000 元及獎狀乙份。

第二名：獎金 NT\$ 5,000 元及獎狀乙份。

第三名：獎金 NT\$ 2,000 元及獎狀乙份。

特別獎：最佳設計獎（NT\$ 2,000）。

※ 獎項可能從缺。

國社院研究所（含碩、博士）

第一名：獎金 NT\$ 10,000 元及獎狀乙份。

第二名：獎金 NT\$ 6,000 元及獎狀乙份。

第三名：獎金 NT\$ 3,000 元及獎狀乙份。

特別獎：最佳設計獎（NT\$ 2,000）。

※ 獎項可能從缺。

以上獲獎稿件將刊登於本學院官方網頁（<https://www.ciss.ntnu.edu.tw/>）

八、決賽規則

1. 時間：每人演示 5 分鐘，詢答（Q&A）3 分鐘。
2. 語言：全程使用英語。
3. 設備：現場提供電腦及投影設備，簡報畫面比例為 16:9（僅接受 PowerPoint 或 PDF 檔）。

九、評分標準

簡報內容（邏輯架構、主題深度、資訊準確性）50%

口語表達（英語流暢度、肢體語言、Q&A 應答技巧等）30%。

簡報設計（視覺美感、排版易讀性、多媒體應用）20%。

十、注意事項

1. 參賽作品必須出自個人創作，並遵守學術倫理規範。凡違反規定者，經查一律取消參賽資格並繳回全數獎勵。若涉及著作權、肖像權之侵權或是其他不法行為，由參賽者自行負責，概與主辦單位無關。
2. 採用作品之作者享有著作人格權及著作財產權，並授權主辦單位在任何地區以合理方式利用、轉授權該著作進行非營利推廣之權利，且主辦單位不需因此支付任何費用。
3. 得獎作品得經得獎者者同意後，無償授權主辦單位使用其作品，包含公開展示、上傳數位平台及任何形式的對外推廣，以達互相觀摩、交流學習之效。
4. 獎項由評審會議視作品水準議定，必要時得以「從缺」或「增加名額」辦理。
5. 主辦單位保留隨時修正、暫停、終止或解釋本活動及本辦法之一切及最終權利（包括但不限於更換活動、提前終止或延長活動時間之最終決定權等事項），相關內容如有變動，將另行公告於國社學院網官方網站。

十一、聯繫窗口

國立臺灣師範大學國際與社會科學學院

雙語專任助理：林品清 | Tel: 7749-1055 | Email:angiepclin@gapps.ntnu.edu.tw

2026 English Presentation Competition Guidelines

I. Purpose

To implement the Bilingual Education (EMI) policy, provide students with a platform for oral practice, and strengthen the international atmosphere of the College through cross-cultural exchange, this English presentation competition is specially organized.

II. Organizer

The College of International Studies and Social Sciences (CISS).

III. Eligibility

All currently enrolled students of the College (including domestic and international students at the undergraduate, graduate, and in-service graduate levels).

IV. Presentation Topic

Topic: My Intercultural experience. The content may include, but is not limited to, social issues, arts, festivals, or contemporary cultural observations and experiences. The entire presentation must be conducted in English.

V. Competition Process

The competition is divided into two stages: the Preliminary Round (evaluation of submitted works) and the Final Round (evaluation of works, oral presentation, and Q&A performance). Professional judges will select outstanding entries at each stage.

VI. Important Dates & Submission

- **Submission Period:** From now until Friday, April 10, 2026.
- **Submission Method:** Complete the registration and upload the presentation file to the designated **Google Form:** <https://forms.gle/Hsg97SpSr18bCWM86>. (The file title: Your department Your grade_Your full name)
- **Finalist Announcement:** Wednesday, April 22, 2026. (The finalist will be announced on the website: <https://www.ciss.ntnu.edu.tw/>)

- **Final Competition Date:** Thursday, May 7, 2026.
- **Venue:** CISS502.

VIII. Awards & Prizes

Professional judges will evaluate participants based on their academic level (Undergraduate vs. Graduate/Doctoral).

Undergraduate

- 1st place: \$8,000 NTD and a winner certificate
- 2nd place: \$5,000 NTD and a winner certificate
- 3rd place: \$2,000 NTD and a winner certificate

Graduate/Doctoral

- 1st place: \$10,000 NTD and a winner certificate
- 2nd place: \$6,000 NTD and a winner certificate
- 3rd place: \$3,000 NTD and a winner certificate

All the winning presentations will be published on the CISS official website (<https://www.ciss.ntnu.edu.tw/>).

VII. Final Presentation Rules

- **Time Limit:** 5 minutes for the presentation, followed by 3 minutes for Q&A.
- **Language:** The entire competition must be conducted in **English**.
- **Equipment:** A computer and projection equipment will be provided on-site; the presentation aspect ratio should be **16:9**.

IX. Evaluation Criteria

1. **Content (30%):** Logical structure, depth of theme, and accuracy of information.
2. **Oral Expression (50%):** English fluency, body language, and Q&A response skills.
3. **Presentation Design (20%):** Visual aesthetics, readability, and multimedia application.

4. If the participants have the same score, the winner will be determined based on their score in the following order:

X. Important Notes

- **Originality:** Entries must be original works and comply with the principles of academic integrity. Violators will be disqualified and must return all prizes.
- **Legal Responsibility:** Participants are solely responsible for any copyright or portrait rights infringements.
- **Usage Rights:** Winning entries may, with the winner's consent, be authorized for use by the organizer free of charge.
- **Rights of the Organizer:** The organizer reserves the right to adjust awards, and to modify, suspend, or terminate the activity at any time. Changes will be announced on the CISS official website.

XI. Contact

If you have any questions, please contact the EMI Assistant at CISS: Ms. Lin. Tel: (02)7749-1055 or email: angiepclin@gapps.ntnu.edu.tw